

13. 準備金 RESERVE REQUIREMENTS

A. 存款、其他各種負債及信託資金準備率

單位：對存款額百分比

Required Reserve Ratios of Deposits, Other Debts and Trust Funds

Percentage of deposits

種類 Types of deposit	支票 存款 Checking accounts	活期存款 Passbook deposits		儲蓄存款 Savings deposits		定期 存款 Time deposits	其他各種負債 Other debts			信託 ^{4,5} 資金 Trust funds
		一般	外資 ³	活期	定期		外匯 存款 F.X. deposits	銀行承作結構型商 品所收本金 ¹ The carrying value of the host contracts of products issued by banks		
		General	From non-resident investors	Passbook	Time			新台幣 NTD	外幣 Others	
一、法定準備率 ² (88年7月7日以後適用) Legal requirements (valid from Jul. 7, 1999)										
最低 Minimum	--	--	--	--	--	--	--	--	--	15
最高 Maximum	25	25	15	15	15	15	25			20
二、應提準備率 Required reserve ratio 調整日期 Effective date of change										
89年 12月 8日 Dec. 8, 2000	13.500	13.000	6.500	5.000	6.250	5.000	0.000	0.000		15.125
12月29日 Dec. 29	13.500	13.000	6.500	5.000	6.250	10.000	0.000	0.000		15.125
90年 10月 4日 Oct. 4, 2001	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	5.000	0.000	0.000		15.125
11月 8日 Nov. 8	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	2.500	0.000	0.000		15.125
91年 6月28日 June 28, 2002	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	0.125	0.000	0.000		15.125
96年 6月22日 June 22, 2007	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	5.000	0.000	0.000		15.125
97年 4月 1日 Apr. 1, 2008	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	0.125	0.000	0.000		15.125
7月 1日 July 1	12.000	11.025	6.750	4.750	5.750	0.125	0.000	0.000		15.125
9月18日 Sep. 18	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	0.125	0.000	0.000		15.125
99年 1月 1日 Jan. 1, 2010	10.750	9.775	5.500	4.000	5.000	0.125	5.000	0.125		15.125
100年 1月 1日 Jan. 1, 2011	10.750	9.775	25.0 (90.0)	5.500	4.000	5.000	0.125	5.000	0.125	15.125
111年 7月 1日 July 1, 2022	11.000	10.025	25.0 (90.0)	5.750	4.250	5.250	0.125	5.250	0.125	--
10月 1日 Oct. 1	11.250	10.275	25.0 (90.0)	6.000	4.500	5.500	0.125	5.500	0.125	--

1 自99年1月1日起，其他各種負債範圍增列銀行承做結構型商品所收本金。

2 自中央銀行法修正條文實施之日(88年7月7日)起，不再訂定存款及其他各種負債準備率下限。

3 自100年1月1日起，來臺投資證券之境外華僑及外國自然人、境外國機構投資人及大陸地區投資人於保管銀行開設之新台幣活期存款帳戶金額，未超過99年12月30日餘額部分，按準備率25%計提準備金；超過該日餘額之增加額部分，按90%計提準備金。

4 信託資金業務於101年3月起全面結束。

5 「信託投資公司繳存信託資金準備處理要點」業經央行103年1月16日台央業字第1030002518號令發布廢止。

1 From January 1, 2010, the carrying value of the host contracts of structured products issued by banks has been included under "other debts".

2 On July 7, 1999, the floors on required reserve ratios of deposits and other debts were cancelled.

3 From January 1, 2011, the funds in the New Taiwan dollar passbook deposit accounts opened with custodian banks by overseas Chinese and foreign natural persons outside the ROC, foreign institutional investors outside the ROC, and Mainland Area investors for securities investment in Taiwan are subject to a 25% reserve requirement ratio on amount below the outstanding balance recorded on December 30, 2010, and a 90% marginal reserve ratio on the increment exceeding the December 30, 2010 level.

4 The trust funds business has been completely terminated after March 2012.

5 On January 16, 2014, the Directions for Attending on Depository of Trust Fund Reserves of Investment and Trust Companies were repealed.